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Referat fra møde i Plejehjemsbestyrelsen onsdag den 8. 
februar 2023 kl. 16-18 på Kærbo 
 

Til stede Bent Messerschmidt,  
Bjarne Gosvig  
Bjarne Ellefsen  
Eva Dicarlini Nielsen  
Hatice Yapici  
Heidi Prip 
Anne Grethe Madsen 
Ilse Sørensen 
Bent Jönsson (koordinerende for besøgsvenner i Ældresagen 
og suppleant for Jan Diemer) 
Eva Spengler 
Lene Bonde Stürup 
Mette Quist Foget 
Malene Rübner-Petersen  
 
Gæst; Henriette Christistiansen 
 

1. Velkommen og 
godkendelse af 
dagsorden 
 

Formand Bent Messerschmidt bød velkommen til 
bestyrelsesmødet. Dagsordenen blev godkendt.  

2. Valg af ordstyrer Bent Messerschmidt blev valgt 
 

3. Afgang og tilgang i 
Plejehjemsbestyrelsen 

Vi takkede for samarbejdet med Bjarne Ellefsen og bød 
velkommen til Mette Quist Foget, som er pårørende til en 
beboer på Torsbo. Bent Jönsson, som er koordinerende for 
besøgsvenner i Ældresagen, træder ind i stedet for Jan 
Diemer og blev også budt velkommen. 
Herefter fulgte en præsentationsrunde. 
 

4. Velkommen og 
præsentation af 
Henriette Christiansen 

Henriette er ansat 1. marts 2022 og er leder af 
Aktivitetsafdelingen på Kærbo og Torsbo. 
Aktivitetsafdelingen består af Aktivitetscenter på Kærbo, 
Daghjem på Kærbo og på Torsbo, Egely (for kvinder med 
anden etnisk baggrund), samt 4 pædagoger på Kærbo og 2 
på Torsbo. 
Henriette beskrev, hvordan der arbejdes med aktiviteter til 
og med beboerne i plejeafdelingerne; Der er lavet 
spørgeskemaer til både beboere og medarbejdere for at 
afdække beboerne ønsker og interesser. Der er fokus på 
tiltag med bevægelse og tiltag på tværs af afdelinger fx 
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beboere med samme interessefelt. Der bliver arbejdet med 
faste tiltag som fx Erindringsdans hver mandag, 1 til 1 
aktivitet og små interessegrupper. Tiltag i store grupper kan 
også være film og banko. 
 
Der arbejdes på at få oprettet en god version af Torsbo 
HusAVIS, hvor AG hjælper til. De to pædagoger på Torsbo 
deltager ligeledes i arbejdet med HusAVIS og aktiviteter 
generelt. 
 
Henriette modtager gerne gode forslag til HusAVISER og 
aktiviteter på mail: hechr@ishoj.dk  
 
Eva og Ilse gør opmærksom på, at HusAVISEN på Kærbo er 
lidt ustabil i levering og derfor svære at finde i afdelingerne. 
Tages til efterretning og vil blive udbedret.  
Der gøres opmærksom på, at HusAVISEN også ligger på 
Hjemmesiden. 
 
Bjarne spørger til det nye format af og navn på pjecen 
’Aktivitetscenteret Ishøj’. Bjarne ønsker et våbenskjold i 
hjørnet. Ændringen er sket for at øge kendskabet og 
tiltrække brugere til Aktivitetscenteret. Billeder på forsiden 
kommer til at skifte så det afspejler den aktuelle årstid. Der 
er forslag om at pjecen kan udleveres ved de forebyggende 
hjemmebesøg og at hjemmeplejen kan have pjecer 
tilgængelige til udlevering hos deres borgere. Pjecen kan 
også lægges i Brohuset. Bent J tager gerne pjecer med til 
besøgsvennerne. 
 

5. Bemærkninger til 
referat 

a. Ilses bemærkning til referatets punkt 6 er taget til 
efterretning.  

b. Bent M fortæller at Sydkysten selv mener, at de 
leverer Sydkysten. Bent M undersøger videre 

c. Plakater er ved at blive hængt op. 
d. Sagen er i gang. Der Bent M og Lene forventer at 

blive indkaldt til møde vedr. parkeringen på Kærbo af 
Vej & Park og hvor Parkering Nord også vil deltage. 
Dato for mødet er endnu ikke fastlagt. 

e. AG tager billeder ved dagens møde, og der bliver 
lavet plakater. AG opretter en mailadresse. Ved næste 
møde skal der laves skriftlige samtykker, så billeder 
kan lægges på hjemmesiden. 

f. Medarbejderne ønsker ikke billeder af sig på opslag i 
afdelinger, hvilket imødekommes af ledelsen. Desuden 
kræver opslag med billeder stor vedligehold. til 
gengæld har ledelsen et stort fokus på, at alle 
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medarbejdere har navneskilt på. Ilse bemærker, at 
der skal strammes op på dette. 

g. Der er pt ingen suppleant for AG. Der kan tidligst blive 
valgt en ved aktivitetscentret generalforsamlingen i 
marts, hvor der er valg til brugerbestyrelsen. 

h. Bent J fortæller at man kan kontakte Kirsten Elbæk på 
61465436 for frivillig hjælp. 
 

6. Beboer i 
Plejehjemsbestyrelsen 
 

Der er en beboer, som har udtrykt ønske om at indgå i 
Plejehjemsbestyrelsen. De forskellige perspektiver drøftes; 
god idé, da det er beboerne, det handler om. Det kan dog 
være en udfordring for de beboere der er kognitivt 
udfordret. Hvem, skal vurdere om en beboer er kognitivt 
egnet? Hvad når beboer går bort? Skal der være en 
suppleant? Risiko for personlige sager. Mulighed for 
observations-status? 
Konklusion og beslutning: Bestyrelsen mener ikke, at 
beboere skal være medlemmer af Plejehjemsbestyrelsen. 
Beboerne repræsenteres af de pårørende, medarbejderne og 
de civile organisationer. 
Bestyrelsen finder, at vi skal anerkende, at en beboer ønsker 
at bidrage til Plejehjemsbestyrelsen, ved at tilbyde følgende: 
Formanden kontakter konkrete beboer til en dialog.  
Eventuelle emner eller perspektiver, som ønskes behandlet i 
Plejehjemsbestyrelsen, bringes videre af formanden til 
plejehjemsbestyrelsen.  
Fremadrettet vil dette være proceduren, hvis beboere har 
ønsker og bidrage til plejehjemsbestyrelsesarbejdet. 
 

7. Uledsaget transport Lene fremlægger en aftale om kommunal ledsagelse til 
hospitalsbesøg eller indlæggelse. Aftalen giver mulighed for 
at regionen (hospitalet) betaler kommunen (Kærbo og 
Torsbo) for at stille en medarbejder til rådighed for 
ledsagelse. Dette dog kun, hvis kommunen har mulighed for 
at sende en ledsager med (dette kan være meget vanskeligt 
i aftentimerne og vil ikke kunne lade sig gøre i nattevagten). 
Kriterierne for ledsagelse er fx meget demente beboere. Det 
er dog en kompleks aftale og en administrativ tung opgave. 
Se vedlagte PowerPoint. 
  

8. BDO-tilsyn  Kærbo og Torsbo har haft 5 tilsyn i november og december 
2022. Det er alle tilfredsstillende tilsyn med få 
bemærkninger og anbefalinger.  
Lene gennemgår anbefalinger og hvilke handlinger, der er 
sat i værk. Bestyrelsen ser med tilfredshed, at der er 
udarbejdet relevante handleplaner. 
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9. Status på velkomst-
pjecen 

Malene fremviser den foreløbige version og beder om forslag 
til, hvordan den kan deles op. 
Forslag modtages af teamleder Lis Boserup Hansen 
5LB@ishoj.dk eller Heidi Djurhuus Nielsen henie@ishoj.dk 
 

10.Pårørendesamarbejde 
på Social- og 
Ældreområdet 

Retningslinjen for pårørende samarbejdet, som 
plejehjemsbestyrelsen tidligere gav høringssvar til, er den 
19. januar 2023 godkendt i Social- og sundhedsudvalget 
(SSU). 
 
Lene fortæller, at Lokal-MED har forslået at dokumentet 
bliver udgivet som en ’pjece’ i A5-format. Dette forslag 
tilslutter bestyrelsen sig og anbefaler desuden, at pjecen 
bliver en del af indflytningsdokumenterne. 
 

11.Orientering fra Lene Lene indledte med at fortælle, at  
a. Status på ”Invitation til liv” 

Det skrider planmæssigt frem. Der er blevet malet og 
i februar/marts forventes gardiner, møbler mv at 
ankomme. Der henvises desuden til tavlen i forhallen, 
hvor processen for ’Invitation til liv’ kan ses.  
 

b. Ændret organisering i køkken og rengøring 
Køkkenleder Helle Andersen er gået på pension. Der 
bliver på den baggrund opslået en ny stilling hurtigst 
muligt. Stillingen bliver ændret, så der bliver ansat en 
tværgående køkkenchef for både Kærbos og Torsbos 
køkkener samt for den samlede rengøring. Ændringer 
matcher den øvrige ledelsesstruktur på tværs af 
Kærbo og Torsbo. Det får ikke betydning for at der 
fortsat laves mad på begge plejehjem.  
 

c. Andet relevant: 
Malene Rübner, Leder af Kvalitet og Udvikling og 
referent i plejehjemsbestyrelsen, har opsagt sin 
stilling og stopper med udgangen af februar 2023. 
 
Plejecenterleder Lene Bonde Stürup, har ligeledes 
opsagt sin stilling og stopper med udgangen af marts 
2023. Stillingen som plejecenterleder for Kærbo og 
Torsbo forventes at blive slået op i starten af marts 
2023. 
 
Plejehjemsbestyrelsen beklager dette. 
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12.EVT  Arrangementer for og med pårørende efterspørges. Et 
tidligere planlagt arrangement, blev aflyst.  

 Der bliver spurgt til nyt om teknisk service, hvortil 
Lene fortæller at der ikke er nyt omkring den 
foreslåede analyse på området 

 Forslag om at forlænge mødet med en ½ time, da det 
er svært at nå alle punkter. Malene ændrer kalender-
invitationerne til 15.30-18. 
 

13.Punkter til næste 
møde/kommende 
møder 

 Invitation til liv – se lokalerne 
 Oplæg om Sundhedsklynger ved Alberte eller Merete 

ønskes (Dette er planlagt til mødet den 29/8-23, hvor 
Alberte deltager) 

 Orientering om 72 timers behandlingsansvar 
 Goddag og farvel til medarbejdere og beboere 
 Opfølgning på P-pladser 
 Invitere Erkan Yapici, formand for Social- og 

Sundhedsudvalget til bestyrelsesmøde 
 Invitere pårørenderådgiver til bestyrelsesmøde 

 
Referent 10.02.2023 Malene Rübner 

 
Referat godkendt d.  
 
 
 

Formand: Bent Messerschmidt 
 
Næstformand: Lene Bonde Stürup  

 


